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ZÁPISNICA 

z 5. rokovania Školskej komisie Zastupiteľstva Košického samosprávneho 

kraja konaného dňa 31. 07. 2023 
 

   

PROGRAM  ROKOVANIA: 

 
1. Otvorenie, zistenie počtu prítomných členov, schválenie programu rokovania 

2. Kontrola plnenia uznesení a požiadaviek komisie 

3. Plnenie rozpočtu Košického samosprávneho kraja za I. polrok 2023 

4. Návrh všeobecne záväzného nariadenia Košického samosprávneho kraja o podpore 

audiovizuálneho priemyslu 

5. Návrh všeobecne záväzného nariadenia Košického samosprávneho kraja o zriadení 

Jazykovej školy ako súčasti Gymnázia, Ľudovíta Štúra 26, Michalovce 

6. Informatívna správa o plnení opatrení Koncepcie rozvoja práce s mládežou na území 

KSK na roky 2021 - 2025 

7. Informácia o plánovaných a prebiehajúcich opravách a rekonštrukciách škôl 

a školských zariadení v zriaďovateľskej pôsobnosti Košického samosprávneho kraja 

8. Informácia o projektových zámeroch odboru školstva a škôl v zriaďovateľskej 

pôsobnosti Košického samosprávneho kraja 

9. Návrhy, podnety a požiadavky 

10. Rôzne 

11. Záver 

        
K bodu č. 1 
 

5. rokovanie školskej komisie otvoril a prítomných privítal predseda komisie PhDr. Marek 

Čižmár. 

Z 25 členov komisie bolo prítomných 21 členov, z rokovania komisie sa  ospravedlnili: 

PhDr. Róbert Schwartz, RNDr. Lýdia Sidivárová a poslanec pán PhDr. J. Volný. 

Prítomná bola nadpolovičná väčšina všetkých členov a predseda komisie konštatoval, že 

komisia je uznášaniaschopná. 

Predseda komisie privítal aj ďalších hostí: 

JUDr. Ing. Jana Furmanová , MBA, LL.M– zástupkyňa riaditeľa úradu,  



Ing. Jozef Hudák – hlavný kontrolór,  Mgr. Ľuboš Kvašňák – za odborový zväz školstva 

Predsedajúci upozornil prítomných, že v zmysle §11 Rokovacieho poriadku komisií KSK sa 

z rokovania komisie vyhotovuje zvukový záznam  použitím diktafónu výlučne pre potreby 

zhotovenia zápisnice. 

Predseda komisie navrhol  doplniť program rokovania o dva body s následnou zmenou 

v poradí bodov. Pod bodom 3 Zmluva o spolupráci medzi mestom Košice a KSK  pri 

projektoch v oblasti športu a bod 4. Informatívna správa o rokovaniach medzi KSK 

a Gréckokatolíckou eparchiou vo veci nájmu pre Strednú odbornú školu  pedagogickú sv. 

Cyrila a Metóda v Košiciach. 

 

Hlasovanie č.1: 

Prítomní: 20    

Za: 20   

Proti: 0    

Zdržal sa: 0 

 

Uznesenie  č. 27/2023  

Prítomní členovia komisie schvaľujú program rokovania školskej komisie s doplnením.  

 

K bodu č. 2  

Prijaté uznesenia na 4. rokovaní školskej komisie boli k materiálom predloženým do 

Zastupiteľstva KSK. Požiadavky členov komisie - pána PaedDr. M. Kmeťa a PaedDr. M. 

Čižmára - štatistika študijného  priemeru  uchádzačov o štúdium na gymnáziách v Košickom 

kraji a aktualizovaný prehľad počtu  žiakov z regiónov študujúcich  v Košiciach boli z úrovne 

odboru školstva zaslané mailom všetkým členom komisie. 

 

Hlasovanie č. 2: 

Prítomní: 20    

Za: 20   

Proti: 0  

Zdržal sa:0  

 

Uznesenie  č. 28/2023  

Prítomní členovia školskej komisie berú na vedomie plnenie uznesení. 

 

K bodu č. 3 

 

Predseda komisie odovzdal slovo pani poslankyni  Mgr. L. Gurbaľovej, viceprimátorke mesta 

Košice, ktorá informovala členov školskej komisie o pracovnom stretnutí vedenia mesta 

Košice a KSK, výsledkom ktorého bol návrh Zmluvy o spolupráci medzi mestom Košice 

a KSK na spoločných projektoch v oblasti športu. Zmluva bola zo strany mesta 

pripomienkovaná a zaslaná  na KSK a mala by byť schválená v Zastupiteľstve mesta Košice 

a KSK. Napriek tomu, že mesto Košice získalo od štátu dotáciu  8,3 mil. na výstavbu 

Národného centra olympijských športov, stále má záujem získať finančné prostriedky aj od 

KSK.  

Za KSK informácie  doplnila JUDr. Ing. Jana Furmanová, ktorá sa spolu s riaditeľom  

JUDr. B. Bilčakom  a Mgr. M. Horenským  zúčastnila posledného pracovného stretnutia  

na Magistráte. Uviedla, že nie je ešte finálna verzia zmluvy, neboli uzavreté finančné 



podmienky a rokovanie o zmluve bude pokračovať, nakoľko ide o zmluvu o spolupráci 

a poskytnutí finančných prostriedkov. 

 

Hlasovanie č. 3: 

Prítomní: 21    

Za: 21   

Proti: 0  

Zdržal sa: 0  

 

Uznesenie  č. 29/2023  

Školská komisia odporúča pokračovať v rokovaniach medzi KSK a mestom Košice 

o spolupráci na projektoch športového významu. 

 

K bodu č. 4 

Informatívnu správu o rokovaniach medzi KSK a Gréckokatolíckou eparchiou Košice, 

zriaďovateľom SOŠ pedagogickej o nájme priestorov školy informoval Mgr. M. Mráz, 

ktorého na rokovaní školskej komisie osobne privítal predseda PhDr. M. Čižmár.   

Škola aktuálne sídli v budove bývalého SOU potravinárskeho, Južná trieda 48, Košice od 

roku 2012 na základe nájomnej zmluvy, ktorej účinnosť končí  k 31.8.2024. Preto je v záujme 

zriaďovateľa ako aj zamestnancov a žiakov rokovať o predĺžení nájmu, aby nebola ohrozená 

budúcnosť školy. SOŠ pedagogická sa  za posledných 10 rokov vypracovala na kvalitatívne 

vysokú úroveň, čo dokazujú výsledky žiakov, spokojnosť zamestnávateľov a stabilný, 

pedagogický zbor. Zriaďovateľ chce zhodnotiť budovu a  investovať do školy cez projektové 

výzvy, ale podmienkou je dlhodobý nájom. Rokovania s KSK stále  pokračujú a nie sú 

ukončené.  Najbližšie stretnutie predsedu KSK s arcibiskupom Cyrilom Vasiľom je plánované 

na koniec augusta 2023. Verí, že sa podarí nájsť vhodné priestorové  riešenie pre SOŠ 

pedagogickú v Košiciach. 

Predseda komisie sa poďakoval pánovi Mgr. Mrázovi  za informácie a účasť na rokovaní 

komisie. 

 

K bodu č. 5 

Plnenie rozpočtu Košického samosprávneho kraja za I. polrok 2023 - materiál predkladal 

odbor financií a informoval o ňom Ing. Martin Sokol. 

Materiály boli pred rokovaním komisie zverejnené v Digitálnom zastupiteľstve KSK 

a členovia komisie sa mali možnosť s nimi oboznámiť. 

 

Diskusia: 

Bez diskusie 

 

Hlasovanie č. 4 

Prítomní: 21   

Za: 21   

Proti: 0    

Zdržal sa: 0  

 

Uznesenie č. 30/2023 

Školská komisia odporúča  Zastupiteľstvu KSK prerokovať a schváliť Plnenie rozpočtu 

Košického samosprávneho kraja za I. polrok 2023.  

 

 



K bodu č. 6   

 

Návrh všeobecne záväzného nariadenia Košického samosprávneho kraja o podpore 

audiovizuálneho priemyslu – materiál predkladal odbor kultúry, informovala o ňom  PhDr. 

Jana Knežová, PhD.  

Materiály boli pred rokovaním komisie zverejnené v Digitálnom zastupiteľstve KSK 

a členovia komisie sa mali možnosť s nimi oboznámiť. 

 

Diskusia:  

Bez diskusie 

 

Hlasovanie č. 5: 

Prítomní: 21    

Za: 21   

Proti: 0    

Zdržal sa:0  

 

Uznesenie  č. 31/2023: 

Školská komisia odporúča Zastupiteľstvu KSK prerokovať a schváliť Návrh všeobecne 

záväzného nariadenia Košického samosprávneho kraja o podpore audiovizuálneho priemyslu. 

 

K bodu č. 7  

Návrh všeobecne záväzného nariadenia Košického samosprávneho kraja o zriadení Jazykovej 

školy ako súčasti Gymnázia, Ľudovíta Štúra 26, Michalovce - materiál predkladal odbor 

školstva,  informovala  o ňom Mgr. Andrea Gajdošová. 

Žiadosť bola v zmysle Zákona 596/2003 Z. z. o štátnej správe v školstve a školskej 

samospráve   odoslaná na MŠVVaŠ SR a zriadenie jazykovej školy  bolo plánované od 

1.09.2023. Ministerstvo školstva prerušilo správne  konanie z dôvodu chýbajúceho stanoviska 

k školskému vzdelávaciemu programu od Nivamu.  Napriek tomu, materiál prechádza 

všetkými komisiami a bude opätovne  preložený na októbrové rokovanie Zastupiteľstva 

Košického samosprávneho kraja. 

 

Diskusia:  

Bez diskusie 

 

Hlasovanie č. 6: 

Prítomní: 21   

Za: 21   

Proti: 0  

Zdržal sa:0  

 

Uznesenie  č. 32/2023: 

Školská komisia odporúča Zastupiteľstvu KSK prerokovať a schváliť Návrh VZN KSK 

o zriadení Jazykovej školy ako súčasti Gymnázia, Ľudovíta Štúra 26, Michalovce.  

 

K bodu č. 8   

Informatívna správa o plnení opatrení Koncepcie rozvoja práce s mládežou na území KSK na 

roky 2021 – 2025  - informovala Mgr. A. Gajdošová.  Materiál bol zaslaný mailom všetkým 



členom komisie po vypracovaní  p.  Mgr. Natáliou Vince. Koncepcia je zameraná na šesť 

strategických priorít, v rámci ktorých boli prehľadne  vyhodnotené jednotlivé aktivity.  

 

Diskusia: 

V rámci diskusie  PaedDr. P. Petrikán sa zaujímal o počet členov Krajského študentského 

parlamentu a kľúč  regionálneho  zastúpenia.  

Mgr. A. Gajdošová – parlament má 15 volených zástupcov zo všetkých škôl, teda aj 

neštátnych na území Košického kraja.  Výsledné zloženie parlamentu  závisí  od záujmu 

a zapojenia sa jednotlivých škôl do.  

PaedDr. M. Kmeť sa pýtal,  ako je  vekovo definovaná mládež podľa KSK a či sú 

v koncepcii v rámci inklúzie  aj aktivity s marginalizovanými rómskymi komunitami  ako 

samostatnou cieľovou skupinou, ktorú je potrebné podchytiť. 

Mgr. A. Gajdošová – za mládež podľa KSK sú považovaní študenti  strednej školy ,a tak sú 

nastavené aj  strategické dokumenty. Pravidelne sa robí zber plnenia opatrení jednotlivých 

koncepcii. Nebol realizovaný tento typ aktivity s marginalizovanými komunitami, nakoľko 

ide o špecifikum škôl.   

PaedDr. A. Petrová - školy si vyberajú a dobrovoľne sa  zapájajú do jednotlivých aktivít 

v rámci koncepcie. 

Mgr. A. Tamásová navrhovala  zvážiť spoluprácu s obcami a mestami a začleniť aj žiakov 

posledných ročníkov základných škôl.  

Mgr. A. Gajdošová argumentovala, že aktívna spolupráca medzi ZŠ a strednými školami 

existuje v rámci jednotlivých regiónov. Každoročne odbor školstva organizuje podujatie 

Správna voľba povolania ako prezentáciu stredných škôl pre žiakov základných škôl 

v mestách Košického kraja. Zároveň jednotlivé stredné školy majú nastavenú individuálnu 

spoluprácu so základnými školami v podobe prednášok, letných táborov, zážitkových 

vyučovacích hodín atď. 

 

Hlasovanie č. 8: 

Prítomní: 21   

Za: 21   

Proti: 0  

Zdržal sa: 0  

 

Uznesenie  č. 33/2023: 

Školská komisia berie na vedomie Informatívnu správu o plnení opatrení Koncepcie rozvoja 

práce s mládežou na území KSK na roky 2021 – 2025.   

 

K bodu č. 9 

V rámci plánu úloh školskej komisie  na II. polrok 2023 školskú komisiu informovala Mgr. 

Andrea Gajdošová o plánovaných a prebiehajúcich opravách a rekonštrukciách škôl 

a školských zariadení v zriaďovateľskej pôsobnosti Košického samosprávneho kraja.  

V rámci bežných výdavkov bolo od roku 2018 investovaných do opráv a údržbu  škôl 

a školských zariadení celkovo viac ako  12 mil. eur a investície z kapitálových výdavkov do 

škôl a školských zariadení boli od roku 2018 takmer 24 mil. eur.  

 

Diskusia: 

Mgr. L. Gurbaľová sa zaujímala v akom stave je rekonštrukcia plavárne v Šaci a kedy bude 

spustená prevádzka. 



Mgr. A. Gajdošová prevádzka bude spustená v septembri, koncom leta realizuje škola 

napustenie bazéna a tlakové skúšky.  

 

Hlasovanie č. 9: 

Prítomní: 21   

Za: 21   

Proti: 0   

Zdržal sa: 0  

 

Uznesenie  č. 34/2023: 

Školská komisia berie na vedomie  informáciu o   plánovaných a prebiehajúcich opravách 

a rekonštrukciách škôl a školských zariadení v zriaďovateľskej pôsobnosti Košického 

samosprávneho kraja.  

 

K bodu č. 10 

Informácia o projektových zámeroch odboru školstva a škôl v zriaďovateľskej pôsobnosti 

Košického samosprávneho kraja – informovala Mgr. Andrea Gajdošová. Informovala 

o realizovaných projektoch IROP, Debarierizácia väčších stredných škôl, o zámeroch 

v iniciatíve CuRI, projektových zámeroch k výzve Fondu na spravodlivú transformáciu.  

 

Diskusia: 

Bez diskusie. 

 

Hlasovanie č. 9: 

Prítomní: 21   

Za: 21   

Proti: 0  

Zdržal sa: 0  

 

Uznesenie  č. 35/2023: 

Školská komisia Školská komisia berie na vedomie  informáciu o implementovaných 

projektoch a projektových zámeroch odboru školstva a škôl v zriaďovateľskej pôsobnosti 

Košického samosprávneho kraja. 

 

K bodu č. 11 

Návrhy, podnety a požiadavky 

Mgr. M. Sadovská bola oslovená zamestnancami SZŠ, na Moyzesovej ulici v Košiciach, aby 

informovala školskú komisiu o zložitej situácii na uvedenej škole a  o podaných výpovediach 

a následných súdnych sporoch odídených zamestnancov so školou, ktoré hrozia KSK. 

Mgr. A. Gajdošová potvrdila, že o situácii v škole zriaďovateľ vie a situáciu v zmysle 

legislatívy aj rieši. Na základe podnetov bolo koncom mája 2023 zvolané zasadnutie Rady 

školy pri SZŠ k riešeniu podnetov a sťažností, následne prebehla kontrola z ÚHK a za zistené 

pochybenia bol pani riaditeľke odobraný osobný príplatok a oznámené porušenie pracovnej 

disciplíny. Kontrola z úrovne Štátnej školskej inšpekcie mapovala klímu v škole a v mesiaci 

jún sa uskutočnilo hodnotenie riaditeľky zamestnancami školy, ktoré sa v auguste bude 

opakovať. Rada školy nie je aktuálne funkčná a  čaká sa na doplňujúce voľby. 



Mgr. M. Kaplan – o probléme vie, na zasadnutiach poslaneckých klubov s vedením KSK 

bola uvedená téma komunikovaná.  

MUDr. Hojstrič sa zaujímal, či sú nejaké informácie k dohode so Súkromnou spojenou 

školou Eduram v Krompachoch,  alebo sa to bude riešiť na majetkovej komisii.  

Mgr. A. Gajdošová uviedla, že  pravdepodobne sa otázka bude riešiť na rokovaní majetkovej 

komisie, výstup zatiaľ nemáme. 

JUDr. Ing. Jana Furmanová doplnila, že celý proces nie je uzavretý a je v štádiu rokovania, 

pracujeme s viacerými alternatívami. 

 

K bodu č. 12 

Rôzne 

Bez diskusie. 

 

K bodu č. 13 

Predseda komisie poďakoval prítomným za účasť a informoval, že najbližšie rokovanie 

školskej komisie sa uskutoční  02.10.2023 so začiatkom o 13:30 hod. 

 

 

 

 

 

 

 

...................................................... 

        Mgr. Andrea Gajdošová  

           tajomník komisie 

 

...................................................... 

             PhDr. Marek Čižmár  

              predseda komisie 

                


